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Виявляється, беруть практично всі: 
ректори й проректори, обліковці та 
службовці, а найбільше – податківці. 
Ті, хто має проводити розслідування 
фінансових махінацій, найчастіше 
самі опиняються в епіцентрі сканда-
лів. Суми хабарів відверто шокують. 

Наприкінці липня в Києві затримали по-
датківців, котрі працювали у Шевченків-
ському районі Головного управління 
Державної фіскальної служби. Проведе-

но обшуки в службових кабінетах «борців з по-
датковими злочинами». В одного з керівників 
слідчого управління у службовому кабінеті ви-
явлено та вилучено близько 300 тис. дол. США, 
більш як 100 тис. євро, понад 30 тис. фунтів стер-
лінгів та 1,5 млн грн. Така сума готівкою аж ніяк 
не могла з’явитися в шухлядах робочого столу 
законним шляхом. З’ясувалося, що в податків-
ців на все були свої розцінки. Приміром, за спри-
яння в прийнятті «правильних» процесуальних 
рішень у кримінальному провадженні – не мен-
ше 35 тис. американських доларів. Якщо бралися 
повернути вилучене майно, підприємцям треба 
було «накинути» ще пару тисяч зелених.

Хабарники – не рідкість і в Державній фіс-
кальній службі. Від початку року на хабарах 
спіймали майже сотню службовців. ДФС пору-
шила понад 300 кримінальних проваджень 

проти низки своїх працівників, більшість яких 
зловживали службовим становищем. 

Глава ДФС Роман Насіров говорить, що це 
не такий вже й великий відсоток порушників, 
якщо взяти до уваги загальну чисельність чи-
новників у 40 тис. осіб. Справа в іншому. 
Очільники служб, котрі мають контролювати 
законність, дуже часто говорять про очищення 
в своїх лавах. Однак факти – річ уперта.

Свіжий приклад. У Києві викрили начальни-
ка управління фіскальної служби, який «опіку-
вався» конвертаційним центром. Правоохорон-
ці встановили, що чиновник контролював у сто-
лиці центр із щомісячним обігом понад 20 млн 
гривень. Конвертцентр обслуговував майже  
100 підприємств Київщини, яким надавав по-
слуги з переведення в готівку грошей, мініміза-
ції та ухилення від податків. Під час обшуків в 
офісах центру, службовому кабінеті податківця 
і за місцем проживання фігурантів справи спів-
робітники спецслужби вилучили 1 млн грн, 100 
тис. євро і майже 70 тис. дол. США. В офісах пра-
воохоронці знайшли печатки фіктивних під-
приємств, задіяних у діяльності центру, і бух-
галтерську документацію, що підтверджує 
здійснення фінансових операцій. 

Відкрито кримінальне провадження за ч. 2  
ст. 364 Кримінального кодексу України. Триває 
досудове слідство. Тільки не чути, щоб за поді-
бні злочини хтось і справді опинився за ґратами.

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ
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Кабінет Міністрів України 
заявив про намір уже у ве-
ресні внести до парламен-
ту «чесний» проект Дер-

жавного бюджету на 2017 рік, в 
якому будуть закладені пріори-
тети розвитку держави. Про це 
заявив Прем’єр-міністр України 
Володимир Гройсман під час за-
сідання Уряду: «Думаю, що наш 
обов’язок – внести бюджет, розпо-
чати дискусії та вийти на консо-
лідовані позиції. Але треба вне-
сти його чесно. Дуже часто за 
роки незалежності фальшивий і 
брехливий бюджет, який назива-
ли по-різному, не забезпечував 
розвитку і, тим більше, стабіліза-
ції. Роздуті доходи, яких не було. 
Роздуті витрати, які вели до кри-
зи, а народ – до злиднів. Ми ж 
змінюємо підходи і закладаємо в 
бюджет пріоритети розвитку 
України. Це буде реалістичний 
бюджет».

Раніше Глава Уряду зазначав, 
що проект Державного бюджету на 
2017 рік має будуватися на прогно-
зах реальних доходів та реального 
дефіциту, який не повинен зруйну-
вати досягнуту макроекономічну 
стабільність в Україні. 

Пріоритетами Держбюджету – 
2017, за словами Прем’єра, є оборо-
на, безпека, децентралізація, під-
тримка аграрного сектору, маши-
нобудування й освіти, зокрема під-
вищення зарплати вчителям.

Володимир Гройсман наголосив, 
що одним з основних пріоритетів у 
кошторисі країни залишається 
масштабна децентралізація. «Ми 
зберігаємо масштабну децентралі-
зацію фінансів. Це означає, що на 
місцях будуть кошти в наступному 
році, ми за це будемо боротися. Міс-
та, села, селища, райони, області 
мають отримувати кошти напряму, 
не від комітетів парламенту і мініс-
терств. Заробили гривню в бюджет 
– одразу розподілили. Тому децен-
тралізація буде збережена», – заува-
жив Глава Уряду.

І звісно ж, серед пріоритетів – 
забезпечення економічного зрос-
тання країни. Уряд уже сьогодні 
розробляє механізми, що дозво-
лять створити умови для зміцнен-
ня промислового й аграрного по-
тенціалу країни. 

Наразі слово за депутатами. На-
скільки чесним та прозорим їм ви-
дасться проект державного кошто-
рису, дізнаємось зовсім скоро.
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Упродовж цілого літа 
гривня трималась 
стабільно і навіть де-
монструвала зміц-
нення в порівнянні з 
весною, а тим більше 
із січнем-лютим по-
точного року. 

Та вже в середині 
серпня вартість до-
лара стрибнула до 25 
грн, а у вересні чи не 

щодня здавала позиції на 
20–30 копійок. Якої ж кри-
тичної межі може досягти 
гривня? Адже, на переко-
нання провідних вітчизня-
них економістів, існують 
низка чинників для її зміц-
нення. Відтак більшість 
експертів схильні вважа-
ти, що нинішня девальва-
ція створена штучно, аби 
підвести курс до 27,2, як це 
заплановано в бюджетній 
резолюції.
Більшість аналітиків пере-
конані, що до девальвації 
національної валюти долу-
чилися розмови про повно-
масштабну війну з росій-
ськими окупантами. Крім 
того, стверджують еконо-
мічні фахівці, є ще одна іс-
тотна причина знецінення 
гривні: МВФ не дає обіця-
ного траншу. Негативний 
витік інформації про по-
дальшу затримку валют-
них кредитів не тільки від 
МВФ, а й інших світових 

донорів, додали оливи до 
вогню. Позначилося і заго-
стрення відносин між 
Україною та Росією. 

Водночас, на думку мі-
ністра економіки Степана 
Кубіва, причин для паніки 
не існує, бо нинішнє па-
діння гривні – в межах 
прогнозованих норм. Уря-
довець стверджує, що при-
чин для зміни прогнозу 
щодо курсу взагалі не по-
винно бути. 

Голова Комітету еконо-
містів України Андрій Но-
вак розповів про три речі, 
які формують курс будь-
якої грошової одиниці: зо-
внішньоторговельний ба-

ланс, платіжний баланс і 
державний борг. Перший і 
другий у нас позитивні, 
третій теж не має тиснути 
на курс гривні, оскільки 
минулого року ми отрима-
ли реструктуризацію зі 
списанням 20% боргу. До 
того ж, була можливість 
зміцнити гривню саме вліт-
ку, коли на стабілізацію 
курсу працює четвертий 
фактор – сезон відпусток.

А в Національному бан-
ку заспокоюють: усе під 
контролем. Про це заявив 
директор департаменту 
монетарної політики та 
економічного аналізу НБУ 
Сергій Ніколайчук. «Ситу-

ація повністю контрольо-
вана. Та волатильність, 
яка є, не виходить за межі 
надмірної. Динаміка об-
мінного курсу залишаєть-
ся узгодженою з нашими 
цілями щодо інфляції 12% 
в цьому році та 8% у на-
ступному. У нас є можли-
вості для контролю за про-
цесом», – наголосив пред-
ставник Нацбанку. А от 
прогнозувати, яким буде 
курс долара бодай через 
місяць фінансист не ри-
зикнув. «НБУ традиційно 
не оголошує жодних орі-
єнтирів, щоб не давати 
хибних сигналів», – авто-
ритетно заявив чиновник.

-

-
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Кабмін створив міжвідомчу робочу групу з 
оцінювання демографічного розвитку дер-
жави. В такий спосіб намагаються надолужи-
ти згаяне. Адже в історії незалежної України 
перепис проводився лише раз – у 2001 році. У 
світовій практиці реєстр своїх громадян за-
повнюють раз на 10 років. Однак у нашій кра-
їні на це завжди бракувало коштів у держав-
ному бюджеті. 

Як зазначив міністр соціальної політики Ан-
дрій Рева, відкладати надовго перепис не мож-
на. Під впливом військового конфлікту на схо-
ді країни і анексії АР Крим відбулося перемі-

щення значної частини населення в інші регіони. У 
зв’язку з неконтрольованим міграційним рухом і втра-
тами людських ресурсів виникає необхідність реаль-
ної оцінки ситуації щодо загальної чисельності та ста-
тево-вікового складу населення України в цілому та 
окремих її територій.
У Мінсоцполітики вважають, що відсутність такої ін-
формації створює загрозу національній безпеці краї-
ни, оскільки саме чисельність і склад населення є фун-
даментом у визначенні військового контингенту і мо-
білізаційного потенціалу, робочої сили, бюджетних 
витрат, що спрямовуються на надання освітніх, житло-
вих, транспортних та інших соціальних послуг для 
оцінки ризиків, пов’язаних з безробіттям і бідністю.
За результатами перепису планують детально проана-
лізувати стан демографічної ситуації, а також здійсни-
ти фаховий демографічний прогноз. На основі висно-
вків Уряду нададуть рекомендації щодо формування 
та реалізації політики демографічного розвитку.
Відповідно до проекту документа, до складу робочої 
групи ввійдуть урядовці з Міністерства освіти та науки, 
Міністерства економічного розвитку, Міністерства охо-
рони здоров’я, Держстату, Державної міграційної служ-
би, Державної фіскальної служби тощо. Черговий Всеу-
країнський перепис населення заплановано на 2020 рік. 
Держава повинна усвідомлювати реальний стан чи-
сельності населення в країні, бо це впливає на її фіс-
кальну політику, планування видатків соціального 
спрямування, демографічну політику в країні та роз-
будову країни в цілому. Експерти ж переконані, що по-
кращити демографічну ситуацію можна тільки шля-
хом впровадження відповідної державної політики.
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УРЯД ДАВ СТАРТ 
ПЕРЕПИСУ 

НАСЕЛЕННЯ  
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«О 6-й годині ранку 07.09.2016, за повідом-
ленням працівників санаторію «Лермон-
товський» у м. Одеса, розпочалось сило-
ве захоплення санаторію озброєними 

формуваннями. Повідомляємо, що на сьогодні в сана-
торії проходять лікування та реабілітацію 250 осіб, а 
також перебуває персонал закладу. Попереджаємо, що 
протистояння може мати трагічні наслідки. Просимо 
терміново вжити необхідних заходів для призупинен-
ня силових дій. ФПУ готова провести переговори щодо 
вирішення конфліктної ситуації», – зазначається в 
 телеграмах.

Дорогі друзі!
Президія Укрнафтогазпрофспілки сер-
дечно вітає всіх вас із Днем працівни-
ків нафтової, газової та нафтоперероб-
ної промисловості України!
Завдяки вашій праці економіка країни 
і мільйони українців отримують ста-
більне забезпечення газом та нафтою, 
стала реальністю енергетична неза-
лежність України.
Трудові колективи підприємств галузі 
успішно виконують поставлені держа-
вою завдання: видобуток природного 
газу та нафти, розвідку й підготовку до 
експлуатації нових родовищ, тран-
спортне, будівельне забезпечення, нау-
кове супроводження робіт. Стабільне 
транспортування вуглеводнів до країн 
Європейського Союзу зміцнює міжна-
родний авторитет України як надійного 
і відповідального транзитера.
В основі успіху – високий професіона-
лізм і злагоджена робота кожного ро-
бітника, спеціаліста, управлінця, 
 вченого.

Зусилля керівників підприємств і 
профспілкових комітетів нині спрямо-
вані на забезпечення гідних умов пра-
ці, стабільне зростання заробітних 
плат, належну соціальну підтримку – 
сім’ям працівників, ветеранам праці.
Бажаємо вам, членам усієї нашої вели-
кої профспілкової родини, гарантова-
ної роботи, задоволення від праці та її 
гідної оплати, мирного неба, нових тру-
дових звершень в ім’я рідної країни.
Слава Україні!

Володимир ДМИТРИШИН,
голова Укрнафтогазпрофспілки

Шановні працівники і ветерани 
 нафтопереробної промисловості 
та нафтопродуктозабезпечення! 
Сердечно вітаю вас із професійним 
святом!
Нафтопереробна галузь і система на-
фтопродуктозабезпечення завжди 
були і залишаються ключовими у ві-
тчизняній економіці.
Ваша щоденна самовіддана праця, ви-
сокий професіоналізм і відповідаль-
ність, незважаючи на нинішні трудно-
щі, створюють надійну основу для 
збільшення обсягів виробництва, ста-
білізації ситуації в галузі та економіч-
ного зростання нашої країни.
Бажаю всім вам міцного здоров’я, добра, 
мирного неба, стабільності, нових тру-
дових успіхів та родинного затишку.
З повагою,

Василь МОЙСЮК,
голова Центральної ради 

Профспілки працівників хімічних 
та нафтохімічних галузей 

промисловості України

ПРИВІТАННЯ

ПРИВІТАННЯ

10 ВЕРЕСНЯ – 
ДЕНЬ ФІЗИЧНОЇ 

КУЛЬТУРИ І СПОРТУ

11 ВЕРЕСНЯ – ДЕНЬ 
ПРАЦІВНИКІВ 

НАФТОВОЇ, ГАЗОВОЇ 
ТА НАФТОПЕРЕРОБНОЇ 

ПРОМИСЛОВОСТІ 
УКРАЇНИ

З ПРОФЕСІЙНИМ СВЯТОМ!

-
-
-
-

-

-
-

-

-
-

-

-
-

-

-

Людмила ПЕРЕЛИГІНА,
голова Профспілки працівників культури 

України

-
-
-
-

-
-

Григорій ОСОВИЙ,
Голова Федерації профспілок України

Голова Федерації профспілок України Гри-
горій Осовий у зв’язку з подіями в м. Одеса, 
де сталося силове вторгнення на територію 
профспілкового санаторію «Лермонтов-
ський», оперативно звернувся до Прем’єр-
міністра України Володимира Гройсмана, 
міністра юстиції України Павла Петренка, 
Генерального прокурора України Юрія Лу-
ценка, голови Одеської обласної державної 
адміністрації Михайла Саакашвілі із закли-
ком терміново вжити необхідних заходів 
для призупинення силових дій, повідомляє 
прес-центр ФПУ.

ФПУ ЗАКЛИКАЄ 
ЗУПИНИТИ СИЛОВІ ДІЇ 

В «ЛЕРМОНТОВСЬКОМУ»

ГАРЯЧА ТЕМА
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Як повідомляє Департамент 
міжнародних зв’язків 
ФПУ, на з’їзд зібралося 775 
делегатів, чимало запро-

шених гостей. На порядок денний 
було винесено обговорення допо-
віді голови профспілки 3F, вітання 
від імені зарубіжних гостей та ви-
ступ голови Соціал-демократичної 
партії Данії.

У рамках візиту українська 
делегація відвідала штаб-
квартиру профспілки 3F у 
Копенгагені, зустрілася з 
головою профпілки Пе-
ром Крістенсеном, озна-
йомилася з роботою 
регіо нального відділен-
ня 3F та профспілкових 
представників на підпри-
ємствах, поспілкувалася 
із представниками преси.

Під час зустрічі Володи-
мира Саєнка з членами пар-
ламенту Данії було обговорено 
ситуацію на ринках праці наших 
країн, спільні проблеми та виклики 
сьогодення.

Варто зазначити, що відносини 
ФПУ і 3F – це довга історія взаємо-
вигідного й тісного партнерства. 
Активна співпраця між ФПУ і то-

дішньою Профспілкою різноробо-
чих Данії СіД розпочалася ще на-
прикінці 90-х років.

Яскравим прикладом плідного 
діалогу ФПУ та 3F є реалізація три-
річного дансько-українського про-

екту «Посилення внеску профспі-
лок у забезпечення гідної праці, 

захисту прав працівників та де-
мократизацію в Україні», 
який стартував 1 квітня 2015 
року. Його мета – зміцнення 
українських профспілок на 
національному, регіональ-
ному та місцевому рівнях, 
забезпечення їх участі у фор-
муванні пріоритетних напря-

мів розвитку регіонів, у гармо-
нізації загальнодержавних та 

регіональних інтересів.
Профспілка 3F також проводить 

інформаційну роботу в Данії із ви-
світлення ситуації в Україні та 
українському профспілковому русі 
задля формування солідарної під-
тримки, використовуючи соціальні 
мережі, різні платформи і заходи, 
національні та власні ЗМІ.

ПРИВІТАННЯ

17 ВЕРЕСНЯ – ДЕНЬ 
ФАРМАЦЕВТИЧНОГО 

ПРАЦІВНИКА

18 ВЕРЕСНЯ –  
ДЕНЬ ПРАЦІВНИКА 

ЛІСУ

 ФЕДЕРАЦІЯ 
ПРОФСПІЛОК 

УКРАЇНИ ВИСОКО ЦІНУЄ 
СПІВПРАЦЮ З ОБ’ЄДНАНОЮ 

ФЕДЕРАЦІЄЮ РОБІТНИКІВ ДАНІЇ, 
ЯКА МАЄ ВЕЛИЧЕЗНИЙ ПОЗИТИВНИЙ 

ДОСВІД СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНОГО 
ЗАХИСТУ ПРАЦІВНИКІВ. З ОГЛЯДУ НА 

ПІДПИСАННЯ УГОДИ ПРО АСОЦІАЦІЮ 
МІЖ УКРАЇНОЮ ТА ЄС, РОЗВИТОК 
МІЖНАРОДНИХ ЗВ’ЯЗКІВ З ЄВРО-

ПЕЙСЬКИМИ ПРОФСПІЛКАМИ 
ДЛЯ ФПУ Є ВАЖЛИВИМ, 

ЯК НІКОЛИ.

-

-

-
-

-

Василь МОЙСЮК,
Голова Центральної ради Профспілки 

працівників хімічних та нафтохімічних галузей 
промисловості України

-

-

-
-

-

-
-

Григорій ОСОВИЙ,
Голова Федерації професійних спілок України

Днями заступник Голови 
ФПУ Володимир Саєнко 
взяв участь у 4-му конгресі 
Об’єднаної федерації ро-
бітників Данії – 3F, який 
відбувся у м. Ольборг.

НОВИЙ ІМПУЛЬС 
БАГАТОРІЧНОЇ СПІВПРАЦІ

ЗІ СВЯТОМ!
Шановні колеги, наші спілчани!

-

-
-

-

-

-

-

-
-

-

-

-
-
-

-

Степан КРИВОВ’ЯЗИЙ,
Голова ЦК Профспілки 

працівників
лісового господарства України

Шановні члени галузевої профспілки – 
працівники деревообробних та мебле-
вих підприємств і організацій, учні та 
студенти навчальних закладів лісо-
вих галузей!  Шановні ветерани!

-
-

-

-

-

Вадим СІБІЛЬОВ,
Голова Профспілки працівників 

лісових галузей України

ПРИВІТАННЯ

НА МІЖНАРОДНОМУ РІВНІ Фото 3fkongres.dk
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В актовому залі АПСВТ із самого 
ранку було багато студентів, їх-
ніх батьків, представників науко-
во-викладацького складу Акаде-

мії. Цікаво, що серед присутніх було чи-
мало тих, хто представляє цілі династії 
випускників і студентів вишу. В урочис-
тостях взяли участь Голова Федерації 
професійних спілок України Григорій 
Осовий, його заступник Володимир Са-
єнко, ректор АПСВТ Вікторія Буяшенко.

Привітавши студентів і викладачів 
Академії зі святом, Голова ФПУ Григо-
рій Осовий зазначив, що навчання у та-
кому виші – це велика праця і велика 
відповідальність. Адже випускники 
Академії мають бути готовими конкуру-
вати на ринку праці України, всюди, де 
їхні розум і знання будуть необхідні.

Григорій Осовий наголосив, що 
АПСВТ, яка створена Федерацією проф-
спілок України, – це єдиний в Україні 
вищий навчальний заклад, у назві та на-
прямах якого є слово «праця». Тож сту-
денти мають добре розуміти значення 
для розвитку ринку праці, реалізації со-
ціальної політики тих знань, які вони 
тут отримують.

Голова ФПУ побажав студентам успі-
ху, міцних знань і відповідальності за 
результати їхньої праці. Він наголосив 

на тому, що країна неодмінно розвивати-
меться, її потенціал зміцнюватиметься. 
Негаразди минуть. А щоб прискорити 
цей процес, профспілки зі свого боку роз-
вивають і зміцнюють контакти з Урядом. 
Так, нещодавно було підписано нову Ге-
неральну угоду з Кабінетом Міністрів і 
роботодавцями. Таким чином, наголосив 
Григорій Осовий, «покрили такою додат-
ковою парасолькою соціального захисту 
понад 8 млн найманих працівників». 
Триває боротьба і за соціальний захист 
пенсіонерів, студентів. Генеральна угода 
має такі три важливі складові, як робочі 
місця, заробітна плата, яка має бути гід-
ною, і безпечна праця.

Голова ФПУ зазначив, що одним із го-
ловних пріоритетів профспілок є соці-
альний захист людини праці. Він нага-
дав, що 8 жовтня у світі відзначають 
День дій профспілок за гідну працю, і 
цього дня керівництво ФПУ планує зу-
стрітися з першокурсниками Академії, 
щоб поінформувати про український та 
міжнародний профспілковий рух, Феде-
рацію профспілок України та її дії на за-
хист конституційних, соціально-еконо-
мічних та трудових прав людини праці. 
Це, на думку профспілкового лідера, до-
поможе формуванню громадянської по-
зиції майбутніх фахівців.

Заступник Голови ФПУ Володимир 
Саєнко також привітав студентів,  

викладачів і батьків з Днем знань, поба-
жав їм міцного здоров’я та успіхів. У 
своєму виступі він зазначив, що студен-
ти мають унікальну можливість навча-
тися у такому закладі, тому мають зро-
бити все, щоб отримати максимум 
знань, які допоможуть їм у житті. «Ніко-
ли не опускайте руки, ніколи не здавай-
теся! – порадив Володимир Саєнко сту-
дентам. – Ви – майбутнє нашої країни. І 
вам будувати нашу державу».

Володимир Саєнко від імені ФПУ вру-
чив профспілкові відзнаки найактивні-
шим студентам Академії, а колективу 
Академії від ФПУ – кінопроектор.

Студентів і викладачів АПСВТ при-
вітала її ректор Вікторія Буяшенко. У 
своєму виступі вона поінформувала про 
сьогоднішній стан вишу, його кращі 
традиції та кращих людей, про досяг-
нення та проблеми, які ще мають бути 
вирішені. Вікторія Буяшенко висловила 
слова подяки керівництву ФПУ за по-
стійну турботу та допомогу Академії.

Після завершення урочистої частини 
колектив АПСВТ і представники ФПУ 
зробили спільне фото перед входом до 
будівлі Академії.

День знань минув у АПСВТ під гас-
лом «Віват Академія! Віват людина 
праці!».

Прес-центр ФПУ

ВІВАТ АКАДЕМІЯ!  
ВІВАТ ЛЮДИНА ПРАЦІ!

Голова Національної 
служби посередни-
цтва Олександр Окіс 
урочисто вручив го-

лові профспілки працівни-
ків освіти і науки Георгію 
Труханову Свідоцтво про 
відповідність критеріям 
репрезентативності Націо-
нальної служби посередни-
цтва і примирення. 
Голова НСПП наголосив, 
що освітяни стали першою 
в Україні профспілкою, яка 
підтвердила репрезентатив-
ність на галузевому рівні.
Свідоцтво засвідчує, що 
профспілка працівників 
освіти і науки відповідає 

критеріям репрезентатив-
ності на галузевому рівні 
для участі у колективних 
переговорах з укладення 
галузевих (міжгалузевих) 
угод та для делегування 
представників до органів 
соціального діалогу на від-
повідному рівні.
«Свідоцтво про репрезен-
тативність – визнання дер-
жавою повноважень проф-
спілки і ще один важіль до 
вирішення проблем осві-
тян шляхом ефективного 
соціального діалогу на 
найвищому рівні», – наго-
лосив Георгій Труханов.

Прес-служба ППОіНУ

ПРОФСПІЛКА ОСВІТЯН 
ВІДПОВІДАЄ КРИТЕРІЯМ 

РЕПРЕЗЕНТАТИВНОСТІ
1 вересня, у День 
знань, Проф-
спілка працівни-
ків освіти і науки 
України отрима-
ла Свідоцтво про 
визнання репре-
зентативності.

8 вересня СД-клуб 
відкрив новий сезон 
практичних дискусій 
із гострої та доволі 
неодно значної теми 
щодо скасування 
стипендій для укра-
їнських студентів.

Світле й радісне свято – День знань  
1 вересня минув в Україні. Батьки й 
вчителі сподіваються, що цей день 
стане для учнів шкіл і студентів вищих 
навчальних закладів вдалим стартом 
у велике життя та безкрайній світ но-
вих знань і цікавих відкриттів. Яскра-
вою та барвистою стала цього року 
першовереснева зустріч в Академії 
праці, соціальних відносин і туризму.

ДЕНЬ ЗНАНЬ

ПОДІЯ

ГОВОРЯТЬ СТУДЕНТИ АПСВТ

-
-
-

-

-

-

-

-
-

-

-
-
-
-

-
-

-

-

-

-

-

-

«МИ ПИШАЄМОСЯ НАШИМ НАВЧАЛЬНИМ ЗАКЛАДОМ»
Що для вас 1 вересня і навчання в Академії праці, соціальних відносин і туризму?  
З цим запитанням ми звернулися до студентів профспілкового начального закладу. 

СТИПЕНДІЇ. СТАТУС OFF?

У фокусі обговорен-
ня було зазіхання 
Мінфіну на соці-
альні гарантії сту-

дентів, досвід європей-
ських колег у сфері соці-
ального забезпечення мо-
лоді, яка навчається, а та-
кож роль стипендії у жит-
ті звичайного студента.

Позитивом стало те, що 
представники різних орга-
нізацій дійшли до спіль-
них позицій:

 стипендія – це на-
самперед мінімальна со-

ціальна допомога, і її не-
обхідно прив’язати до про-
житкового мінімуму;

 за рахунок студентів 
не збалансувати бюджет;

 скороченнями соці-
альних виплат та гаран-
тій освіту не реформуєш;

 тільки консолідова-
но молоді люди можуть 
захистити свої права.

Олена ОВЕРЧУК, 
«ПВ»

Фото з Facebook-
сторінки СД платформи

НА ЧАСІ

-

-

-
-
-

-
-
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У Польщі в курортному містеч-
ку Криниця-Здруй 6–8 вересня 
тривав XXVI Економічний фо-
рум. Серед кількох тисяч учас-
ників українська делегація на-
лічувала близько 250 осіб. Та й 
тема України звучала на Форумі 
дуже голосно. Європа вкотре 
підтвердила своє прагнення до 
підтримки нашої країни. Тепер 
черга за нами.

ЗНАЧУЩА ПОДІЯ
Економічний форум у польській Криниці 

– це фактично «Давос» для центральної час-
тини європейського континенту. Протягом 
трьох днів містечко відвідують тисячі лю-
дей із самої Польщі, з України, Білорусі, Ро-
сії, країн Східної та Західної Європи, Сполу-
чених Штатів, Китаю тощо. Щоденно відбу-
вається кілька десятків різних панелей, 
присвячених економіці, політиці, безпеці, 
здоров’ю та бізнесу, на яких виступають ав-
торитетні експерти.  

Цього разу Форум мав символічну назву 
– «Європа перед викликами: поєднана чи 
розділена?». І справді, на багатьох зустрі-
чах з експертами обговорювалася тема єд-
ності Європейського Союзу, який дав трі-
щину після Brexit. На думку лідерів східно-
європейських країн, вони мають показати 
партнерам із Західної Європи приклад єд-
нання та порозуміння. 

Крім того, під час Форуму було поруше-
но питання біженців із Сирії. На думку пе-
реважної більшості європейських політи-
ків та експертів, Європа повинна допомага-
ти постраждалим від військових дій на їх-
ній території – надавати гуманітарну допо-
могу, відновлювати та відбудовувати зруй-
новані будівлі тощо. Проте необхідно зро-
бити все, аби не допустити масової появи 
біженців на території континенту.

Програма Економічного форуму була 
доволі насиченою, тож утомлених гостей 
безкоштовно частували різноманітними 
закусками та напоями. А тим, хто за ці три 
дні виявив бажання підлікуватися, пропо-
нували відомі мінеральні води, які б’ють із 
численних джерел Криниці. Звісно, що 
вони мають специфічний смак, проте допо-
магають від різних недуг. 

ВИШЕГРАДСЬКА ГРУПА –  
НА ПІДТРИМКУ УКРАЇНИ 

Однією з найважливіших подій Форуму 
стала зустріч так званої Вишеградської чет-
вірки – прем’єр-міністрів Польщі, Словач-
чини, Угорщини та Чеської Республіки. 
Такі зустрічі між керівниками цих країн 
відбуваються доволі часто, та особливістю 
нинішньої було те, що до неї долучилася 
Україна. Як повідомив колишній посол 
Польщі в Україні, один з організаторів фо-
руму Яцек Ключковський, ідея запросити 
до Криниці Володимира Гройсмана належа-
ла польському прем’єрові Беаті Шидло. «Ви-
шеградська група часто збирається у тако-
му форматі. Але завжди має бути якийсь 
«плюс», додатковий гість, присутність яко-
го є важливою для інших учасників. Цього 
разу цим «плюсом» стала саме Україна», – 
зазначив Яцек Ключковський.

І це не просто формальність. Кожен із 
прем’єрів країн Вишеградської групи під-
твердив гарячу підтримку нашої країни. 
Коли ведучий запитав у Володимира Грой-
смана, чим європейські країни можуть до-
помогти Україні, той відповів, що допомо-
га від Європи потрібна Україні настільки, 
наскільки сама Україна потрібна Європей-
ському Союзу. 

Володимир Гройсман нагадав, що свого 
часу світ недооцінив пророчі слова загиб-
лого президента Польщі Лєха Качинсько-
го. «Вісім років тому у Тбілісі світлої 
пам’яті президент Республіки Польща Лєх 
Качинський сказав: «Сьогодні агресії за-
знала Грузія, завтра Україна, а потім черга 
дійде і до Польщі». Це були пророчі слова. 
Тому сьогодні нам потрібен спільний під-
хід щодо тиску на агресора», – заявив Воло-
димир Гройсман. 

Його колеги з країн Вишеградської чет-
вірки висловили солідарність з українця-
ми. Наприклад, Беата Шидло наголосила, 
що від того, наскільки безпечною та розви-
неною буде Україна, залежить безпека та 
розвиток Європейського Союзу. 

«Ми були, є і будемо послом України на 
арені Євросоюзу. Вважаємо, що ЄС має під-
тримувати Україну», – зазначила пані 
прем’єр. 

Своєю чергою, словацький прем’єр Ро-
берт Фіцо наголосив, що обидві країни ма-
ють 98 кілометрів спільного кордону, тому 
Словацькій Республіці вкрай потрібно, аби 
в Україні була стабільність та добросусід-
ські відносини. Крім того, пан Фіцо пообі-
цяв, що Словаччина й надалі співпрацюва-
тиме з Україною у сфері енергетики. 

Голова уряду Угорщини Віктор Орбан 
закликав Європу бути більш дієвою у пи-
танні допомоги Україні. 

І, головне, кожен із прем’єрів укотре 
підтвердив необхідність надання Україні 
безвізового режиму. Хоча конкретних тер-
мінів знову не пролунало, та після таких 
гарячих запевнень з’явилася надія, що цей 
щасливий момент – не за горами.

ІСТОРІЮ – ІСТОРИКАМ,  
МАЙБУТНЄ – ПОЛІТИКАМ

Організатори постаралися вибудувати 
програму Форуму так, аби обійшлося без 
конфліктів між учасниками. Здебільшого 
так воно і було. Єдиний виняток – заходи за 
участю представників Російської Федера-
ції, яких під час їхніх виступів освистували 
за перекручування фактів.

Була порушена й скандальна тема Во-
лині. Як відомо, влітку польський Сейм 
ухвалив постанову, якою напряму звину-
ватив українську сторону в геноциді поля-
ків під час так званої Волинської різні. 
Після цього почали говорити про можливе 
погіршення польсько-українських стосун-
ків та спалах антиукраїнських настроїв у 
Польщі й антипольських – в Україні. 

Деякі гарячі голови в нашій країні заяв-
ляли про необхідність симетричної відпові-
ді полякам. Проте переміг виважений під-
хід: Верховна Рада ухвалила доволі стрима-
ну постанову, спрямовану на деполітизацію 
«волинського питання». 

На думку посла України в Польщі Ан-
дрія Дещиці, для того, аби не повторювати 
подібні помилки, потрібно відновити прак-
тику ухвалення двосторонніх парламент-
ських рішень, дотичних спільної історії.

«Приклад з історії показує, що коли 
українці та поляки між собою воюють, то 
жодна з країн не отримує користі з цього. 
Натомість коли співпрацюють, це прино-
сить добро для кожної окремої країни і для 

регіону в цілому, а можливо, і навіть для 
цілої Європи», – вважає Андрій Дещиця.

За його словами, попри деякі нюанси, 
останнім часом українсько-польська 
співпраця значно посилилася. Так, лише 
за останній місяць було кілька зустрічей 
між лідерами країн. До Києва привітати 
Україну з Днем Незалежності приїздив 
президент Польщі Анджей Дуда. Пізніше 
голова Верховної Ради Андрій Парубій 
взяв участь у форматі глав парламентів 
країн Центрально-Східної Європи у Вар-
шаві. А після візиту українського 
прем’єра Володимира Гройсмана до поль-
ської Криниці планується робоча поїздка 
до Києва міністра закордонних справ 
Польщі Вітольда Ващиковського. 

Головний підсумок Економічного фору-
му для України: і Польща, і вся Європа (при-
наймні її центральна частина) готові й на-
далі виступати найпалкішими захисника-
ми нашої країни. Проте багато чого зале-
жить від нас: Україні потрібно проводити 
серйозні реформи та наближатися до євро-
пейських цінностей.

До речі, українська тема прозвучала на-
віть у рамках культурної програми кри-
ницького Форуму. Гості мали змогу огляну-
ти фотовиставку «25 років незалежності: 
Україна, яку ми не знаємо». Організатори 
представили близько півсотні фотографій, 
які відобразили новітню історію нашої кра-
їни за останні кілька років. Тут і Майдан, і 
Донбас, і Крим, і загиблі герої, і визначні 
особистості країни. Глядачі довго стояли 
біля світлин, читали підписи до них. У бага-
тьох в очах стояли сльози. Не було лише бай-
дужих: Україні справді співчуває весь світ.  

Вікторія ЧИРВА
Київ – Криниця – Київ

ЕКОНОМІЧНИЙ ФОРУМ У КРИНИЦІ:  
ТЕМА УКРАЇНИ – № 1

Фото надані порталом  wschodnik.pl



8 ПРОФСПІЛКОВІ 
ВІСТІ  № 36–37
15 вересня 2016ТЕМА НОМЕРА

За виплату більш ніж 
10-мільйонного боргу пра-
цівники «Дніпрометробу-
ду» боролися майже рік, 

та перспектива нарешті отрима-
ти зарплату з’явилася у людей 
тільки після втручання Федера-
ції профспілок України – юри-
дичні консультації та мітинги 
перед мерією нарешті привер-
нули увагу влади до проблеми 
робітників.

«Ми заощадили гроші в різних 
напрямах, творчо підійшли до ро-
боти підрядних організацій, зеко-
номили кошти і за результатами 
цієї економії у нас вийшли гроші, 
якими ми виплатили цю заробіт-
ну плату.  Профспілковий рух – 
це серйозний важіль усюди, в 
усьому світі. Ми спільно зна-
йшли механізм реалізації випла-
ти заборгованості із заробітної 
плати. Ми залишилися задоволе-
ними від співпраці із профспілка-
ми. Бачимо, що вони справді об-
стоюють інте реси підприємства. 
Ми готові до подальшої співпра-
ці…» – каже заступник мера Дні-
пра Михайло Лисенко.

У самих співробітників «Дні-
прометробуду» з цього приводу 
емоції змішані – з одного боку, 

новина, 
безумовно, 
радісна: вперше 
за 11 місяців вони 
поверталися додому не з 
сумними обличчями. З іншого 
– насамперед вони бігли не до 
рідних, а в банки і до терміна-
лів: погашати давно простроче-
ні кредити й оплачувати кому-
нальні платіжки.

«Коли отримали смс-пові-
домлення про те, що зарплату 
нараховано, усі кричали від ра-
дості, такі були задоволені. Не 

могли по-
вірити, що 

це правда. Але 
зараз після цього 

всього відчувається якась 
спустошеність», – згадує Олек-
сандр Бутенко.

Після виплати зарплат на 
підприємстві почав відновлюва-
тися і профспілковий рух – із 
півтори сотні працівників чле-
нами первинної профспілкової 
організації були тільки 30. До-
помога Федерації професійних 
спілок змусила робітників зно-

ву повірити в рух, відтак пер-
винка почала зростати.

Олександр Бутенко зазначає, 
що більше сотні робітників під-
приємства виявилися заручника-
ми ситуації: незважаючи на неви-
плату зарплат, звільнитися ніхто 
з них не міг, адже на кону безпека 
всього Дніпра. Казали: «Кинути 
не можемо і піти не можна. Тому 

що це кримінальна відповідаль-
ність. Техногенна безпека, під-
тримка виробок у безпечному 
стані. Над нами ж місто».

Тим часом святкувати робіт-
никам ніколи. Та й приводів 
мало: після виплати зарплат по-
чав зростати новий борг міста 
перед метробудівцями. А прове-
дений мерією тендер на добудо-

Дніпровським метробудівцям, які от уже багато років щодня 
рятують місто від загрози зсувів, уперше за 11 місяців виплати-
ли заробітну плату. «Гроші заборгували 162 працівникам. За-
раз працює 116 осіб. З усіма розрахувалися. Було виплачено 
десять з половиною мільйонів заробітної плати», – розповідає 
директор ПАТ «Дніпрометробуд» Олександр Бутенко.

Василь Шевченко, голова Дніпровського обкому 
профспілки гірників і металургів України:

-
-

-

-

-
-
-

Володимир Саєнко, заступник Голови ФПУ:

-

-

-
-
-
-

ПІСЛЯ ВИПЛАТИ 
ЗАРПЛАТ НА ПІДПРИ-

ЄМСТВІ ПОЧАВ ВІДНОВЛЮ-
ВАТИСЯ І ПРОФСПІЛКОВИЙ 

РУХ – ІЗ ПІВТОРИ СОТНІ СПІВРО-
БІТНИКІВ ЧЛЕНАМИ ПЕРВИННОЇ 
ПРОФСПІЛКОВОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ 

БУЛИ ТІЛЬКИ 30. ДОПОМОГА ФЕ-
ДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК 

ЗМУСИЛА РОБІТНИКІВ ЗНОВУ 
ПОВІРИТИ В РУХ, ВІДТАК 

ПЕРВИНКА ПОЧАЛА 
ЗРОСТАТИ.

 

«ПІДЗЕМНИМ» ГЕРОЯМ Д
ВПЕРШЕ ЗА 11 МІСЯЦІВ 
ВИПЛАТИЛИ ЗАРОБІТНУ 
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Роман Тарасенко, мешканець Дніпра:

-

-

-
-

Людмила Литвиненко, координатор оперативної 
групи ФПУ:

-

-
-

-

-

-

ву дніпровського метро виграла 
турецька компанія «Лімак», що 
загрожує дніпрометробудівцям 
безробіттям – договір про субпід-
ряд з ними поки не підписали, а 
початок будівельних робіт при-
значено вже на 20 вересня.

«Турецька компанія «Лімак» 
почне будівництво метрополіте-
ну з вересня. Будівництво стар-

туватиме від історичного музею, 
станції метро Музейна і трива-
тиме до з’єднання з існуючою лі-
нією. Термін робіт – до п’яти ро-
ків. Представники генпідрядни-
ка, вивчивши геологію, кажуть, 
що готові усе завершити за чоти-
ри роки. Але ми налаштовуємо-
ся на п’ять, зроблять раніше – 
буде добре. Компанії були з Іта-

лії, з Франції та з Португалії», – 
ділиться Михайло Лисенко.

Представники «Дніпрометро-
буду» взяти участь у тендері не 
змогли через фінансові трудно-
щі та відсутність техніки. В ме-
рії пояснили: «Вони не мають 
значного досвіду – раз. Вони не 
мають такого обладнання – два. 
Нарешті, вони не мають такої 
кількості оборотних коштів».

У ПАТ «Дніпрометробуд» ар-
гументи спростовують – ка-
жуть, що за десятиліття роботи 
в дніпровській підземці робіт-
ники підприємства не просто 
мають достатній досвід, а й ви-
соку кваліфікацію з восьми спе-
ціалізацій, пов’язаних із гірни-
чо-капітальними роботами.

«Маємо фінські установки бу-
рові. Установки чудові, Мініматі-
кі. Дві нові для станції є у нас. 
Хоча кажуть, що ми нічого не ма-
ємо. Все ми маємо. Що треба – ма-
ємо. Зрозуміло, що потрібно до-
куповувати ще. Не без цього. Щоб 
розвиватися. Зупинятися ж не 
можна. Дещо трохи докупити і... 
потім нехай спробують зупинити 
нас. Уже не зупинять… Питання 
зовсім не у потужностях. За цим 
має стояти фінансовий захист. 
Устаткування у нас є. Кажуть, що 
обладнання у нас застаріло – усе 
це казки. Наше підприємство сьо-
годні може працювати, із сьогод-
нішнього дня. Я зараз скажу пра-
цювати, і почнуть... Приїжджали 
комісії, і всі переконалися в тому, 
що все працює», – розповідає  
Олександр Бутенко.

Заступник мера Дніпра Ми-
хайло Лисенко запевняє, що ро-
бітників без підтримки  не зали-
шать: «Я впевнений, що ми пра-
цевлаштуємо всіх без винятку 
співробітників компанії (ПАТ 
«Дніпрометробуд» – Авт.), які тут 
працюють на цей час. Створено 
робочу групу, яка займається всі-
ма питаннями, до її складу уві-
йшли й представники «Дніпроме-
тробуду», і дирекції. Ми всі пере-
буваємо в тісному контакті».

Тим часом метробудівці про-
довжують щоденну важку робо-
ту зі збереження виробок у без-
печному стані – 7-годинні робо-
чі зміни на 50-метровій глибині, 
в умовах підвищеної небезпеки. 
Ризикують своїм життям робіт-
ники не тому, що «робота така», 
а тому що по-іншому вже не мо-
жуть: відчувають свою відпові-
дальність і за проект, і за жите-
лів міста. Кажуть, що трудові 
будні сприймають як місію осо-
бливої важливості.

«У нас така робота, що не 
може бути жодної розхлябанос-
ті. Адже працюємо в умовах під-
вищеної небезпеки. Тому весь 
час підтримуємо дисципліну і 
порядок. Відкачування води по-
стійне, підтримання виробок... 
Це дуже серйозна робота, відпо-
відальна. Хочемо, щоб нас почу-
ли, а не відставляли в сторону. 
Ми живемо в місті, я вважаю, я 
патріот, і повинен виконати цю 
місію. І люди, які у нас зараз 
працюють, теж», – каже Олек-
сандр Бутенко.

P.S. Ложечки знайшлись
Коли метробудівці зверну-

лися до ФПУ по допомогу із ви-
плати зарплат, питання було 
доведене до крайньої межі – 
робітники не мали коштів ані 
прогодувати сім’ю, ані діста-
тися до роботи, щоб уберегти 
місто від техногенної ката-
строфи. До виробок йшли піш-
ки – щодня і всупереч усьому.

Розуміючи терміновість ви-
рішення питання, Федерація 
профспілок відправила до Дні-
пра оперативну групу. Ситуа-
ція місцевого рівня набула все-
українських масштабів – про-
блему намагалися «зам’яти». 
Спершу Меморандумом про 
співпрацю метробудівців із 
містом (згідно з яким праців-
ники «Дніпрометробуду» 
зобов’язувалися не виходити 
на мітинги, не розповідати про 
борги влади у ЗМІ і загалом 
«не шуміти»). Потім – пропози-
цією, аби кожен робітник взяв 
індивідуальний кредит. На до-
дачу до тих, які люди вже всти-
гли набрати в усіх можливих 
банках і ломбардах.

Проте сьогодні влада реабі-
літувалася – борги виплатили, 
переговори про подальшу долю 
робітників тривають. Але ми – 
пам’ятаємо. Тут принцип та-
кий самий, як з уроками трагіч-
ної історії. «Хто не пам’ятає 
свого минулого, той прирече-
ний пережити його знову», – ка-
зав Джордж Сантаяна.

10,5  
млн  
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4  
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7 вересня у Черкаському 
міськвиконкомі відбулося 
засідання ради соціально-
го діалогу, на якому обго-
ворювались стан зайня-
тості населення праце-
здатного віку, рівень заро-
бітної плати працівників та 
легалізація трудових від-
носин на підприємствах  
м. Черкаси, посилення со-
ціального захисту працю-
ючих в умовах підвищення 
вартості комунальних по-
слуг, товарів, продуктів 
харчування, забезпече-
ність видатків на виплату 
зарплати працівників бю-
джетної сфери міста.

Голова Федерації профспілок Чер-
каської області Петро Шевченко 
поінформував соціальних парт-
нерів про підписання Генераль-

ної угоди між Кабінетом Міністрів 
України, Федерацією роботодавців 
України та Федерацією профспілок 
України на 2016–2017 роки. Він зазна-
чив, що ця угода є результатом компро-
місу, проте в ній втілено намагання 
профспілок наблизити положення Ге-
неральної угоди до європейських норм 
і соціальних стандартів, справедливо-
го розподілу результатів праці між 
державою, бізнесом і працівником.

Петро Шевченко наголосив, що здо-
бутком угоди є сприйняття Урядом не-
обхідності реформування оплати праці. 
Над цим сторони працюють спільно з 
профільними комітетами ВРУ на націо-
нальному рівні. Індикатором спів праці 
буде розробка проекту Державного бю-
джету України на 2017 рік та внесення 
змін до бюджету поточного року.

Для працівників, інтереси яких 
представляють профспілки, основним 
питанням лишається, як вижити в су-
часних умовах, забезпечити елемен-
тарні потреби родини. Тож сьогодні 
надзвичайно актуальною є консоліда-
ція дій влади, профспілок, роботодав-

ців для підвищення соціального захис-
ту людини в умовах різкого підвищен-
ня вартості комунальних послуг, про-
дуктів харчування, ліків.

Стосовно місцевого рівня співпра-
ці соціальних партнерів профспілки 
пропонують:

– підвищити рівень соціального за-
хисту працівників підприємств міста, 
в тому числі заробітної плати через 
систему колективних договорів; 

– легалізувати трудові відносини 
в малому та середньому бізнесі, за-
безпечивши працівникам не тільки 
гідну заробітну плату, безпечні умо-
ви праці, а й достатній рівень пенсії в 
майбутньому;

– наповнити місцеві бюджети та за-
провадити програми стимулювання 
якісної роботи для працівників бю-
джетної сфери, в тому числі органів 
місцевого самоврядування, через до-
плати, преміювання.

«Наша спільна робота спрямована, 
насамперед, на легалізацію трудових 
відносин у торгівельних центрах, сфе-
рі пасажирських перевезень, будівни-
цтві, викорінення системи субпідря-
дів на виконання робіт, що фінансу-
ються міським бюджетом», – зазначив 
Петро Шевченко.

Важливими питаннями підвищен-
ня рівня соціального захисту містян, 
на думку профспілкового лідера, є 
прийняття програм матеріального 
стимулювання роботи працівників 
бюджетної сфери; встановлення інди-
відуальних котлів опалення у багато-
поверхових будинках, лічильників 

електроенергії нічного та денного та-
рифів, вузлів обліку споживання те-
пла в будинках (квартирах); розробка 
міської програми пасажирських пере-
везень із залученням громадськості, 
профспілок; зміни часу роботи дитя-
чих садків, за потреби працівників, з 
7.00 (7.30) до 18.30, підпорядкованих 
обласному центру.

Як зазначили в своїх виступах ди-
ректори ЗАТ «Лавента» Леонід Яре-
мюк, ВАТ «Темп» Олександр Згіблов, 
голова правління АТЗТ «Черкаський 
шовковий комбінат» Ніна Мицик, під-
приємства проводять модернізацію 
виробництв, тож їм потрібні робітни-
ки, а рівень підготовки фахівців робіт-
ничих професій у навчальних закла-
дах міста є недостатнім.

За словами директора департамен-
ту соціальної політики міськвиконко-
му Оксани Мовчан, у місті кожна п’ята 
працездатна особа працює в нелегаль-
ному секторі економіки. Щомісяця 
проводяться засідання робочої групи з 
питань легалізації виплати зарплати 
та зайнятості населення. Цьогоріч у за-
сіданнях взяли участь 62 керівники 
підприємств, на яких розмір заробітної 
плати нижче встановленого законодав-
ством мінімального рівня.

Основними причинами недотри-
мання встановленого законодав-
ством мінімального рівня зарплат на 
більшості підприємств міста є пере-
ведення працівників на неповний ро-
бочий день (тиждень) у зв’язку з від-
сутністю обсягів робіт.

Заступник міського голови Станіс-
лав Овчаренко надав інформацію 
щодо проведеної роботи із встанов-
лення лічильників тепла та запевнив, 
що зарплату працівники бюджетних 
галузей міста отримують своєчасно, 
а в дитячих садочках працюватимуть 
чергові групи.

Члени ради соціального діалогу 
домовились частіше проводити зу-
стрічі, де обговорюватимуться про-
блеми міста, що дозволить своєчасно 
їх вирішувати.

Вл. інф. ФПО

ДНІПРЯНЩИНА

СПІЛЬНИЙ ДІАЛОГ 
ДОЗВОЛИТЬ ВИРІШУВАТИ 
ПРОБЛЕМИ СЬОГОДЕННЯ

7 вересня близько 300 працівників ДП «Суднобудів-
ний завод ім. 61 комунара» зібралися на мітинг протес-
ту біля прохідної заводу, а потім пройшли колоною ву-
лицею Адміральською до будівлі Миколаївської об-
ласної державної адміністрації. В руках люди тримали 
плакати: «Стоп развалу завода!», «Верните нашу зар-
плату!», «Завод – ДА! Профсоюз – ДА! Петров – НЕТ!», 
«Нет работы! Нет зарплаты! Что делать? Как жить?».

Мітинг біля Миколаївської ОДА відкрив голова проф-
кому заводу Микола Головченко. Мітингувальники 
вимагали сплатити борги із зарплати, які сьогодні 
сягнули вже майже 38 млн грн, а також звільнити ге-

нерального директора заводу Ф. Петрова за статтею 45 Кодек-
су законів про працю України (Розірвання трудового договору 
з керівником за вимогою виборного органу первинної проф-
спілкової організації) та розпочати розслідування допущених 
керівником порушень законодавства про працю та колектив-
ний договір на підприємстві.
На мітингу було прийнято Резолюцію з вимогами до ОДА. У 
разі якщо протягом 2 тижнів вони не будуть виконані, праців-
ники суднобудівного заводу збираються вжити більш ради-
кальних заходів, аж до перекриття руху транспорту на Інгуль-
ському мосту та встановлення наметів біля облдержадміні-
страції.
На вимогу ініціативної групи представників трудового колек-
тиву, яка вирушила до приймальні губернатора області, до 
учасників мітингу вийшов в. о. голови Миколаївської ОДА 
В’ячеслав Бонь та пообіцяв розглянути надані головою проф-
кому Миколою Головченком документи.

Вл. інф. облпрофради

У приміщенні СШ № 67 відбулась районна конферен-
ція педагогічних працівників Соборного району м. Дні-
про. В роботі конференції взяли участь голова район-
ної у місті ради Артем Тімарєв, начальник відділу осві-
ти районної ради Галина Саліхова, заступник началь-
ника навчального відділу управління освіти департа-
менту гуманітарної політики міської ради Л. Кошман, 
в. о. голови Соборного райкому профспілки працівни-
ків освіти і науки Валентина Галущенко.

З привітанням до присутніх звернувся голова районної у місті 
ради Артем Тімарєв, з доповіддю виступила начальник від-
ділу освіти ради Галина Саліхова. Вона розповіла про нові 
актуальні освітні реформи в системі української загальної 

середньої освіти. 
В.о. голови районного комітету профспілки працівників освіти і на-
уки Валентина Галущенко звернулася до всіх присутніх із словами 
подяки за плідну працю, високі показники в роботі, участь в органі-
зації роботи дитячого оздоровчого закладу ім. В. Дубініна, а також 
вручила молодим спеціалістам Соборного району подарунки.
Прийняті учасниками конференції рекомендації визначили осно-
вні напрями роботи навчально-виховних закладів району в 2016/2017 
навчальному році.

Вл. інф. Соборного райкому ППОіН м. Дніпро
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Цього літа один з кращих дитячих закладів Закарпаття 
оздоровчий табір «Вогник» обласної організації проф-
спілки працівників державних установ (голова Марія Пе-
течук) працював протягом усього сезону – з червня по 
серпень. Крім закарпатських дітей, в оздоровниці гарно 
провели свої канікули і школярі з Чернігівщини, які на-
довго запам’ятають свій відпочинок у Карпатах. 

За словами заступника голови обласної організації проф-
спілки Діани Гондорчин, кожен день в оздоровниці був 
сповнений різноманітних цікавих та захоплюючих захо-
дів. Улюбленим місцем відпочинку дітей у таборі був ігро-

вий майданчик під оригінальною назвою «Вогник-ленд», а про 
свої мрії кожен бажаючий міг написати на «дереві бажань».
За традицією, багатьом вихованцям «Вогника» на закритті зміни 
голова обласної організації профспілки працівників держустанов 
Марія Петечук вручила різні відзнаки і нагороди. У день прощання 
були і сльози, й щирі побажання і, звичайно, фото на згадку…
Наприкінці останньої зміни до «Вогника» завітав голова Закарпат-
ської облпрофради Володимир Фленько. Високо оцінивши роботу 
однієї з кращих профспілкових оздоровниць нашого краю, він за-
значив, що обласна профорганізація працівників держустанов і 
цього року була одним з лідерів проведення оздоровлення дітей се-
ред галузевих профспілок.

Сергій БАРАНЧИКОВ

Ось і відчинило двері своїм вихованцям Вище про-
фесійне училище № 25 м. Хмельницького, гостинно 
прийнявши майже 600 юнаків і дівчат, серед яких 
200 – вперше.

Прикметно, що цей заклад, за оцінкою Міністерства освіти 
і науки України, ввійшов до переліку найпопулярніших 
навчальних закладів профтехосвіти держави. І цього 
року вихованці училища матимуть змогу не тільки гарно 

навчатися, а й брати активну участь у спортивному житті на-
вчального закладу, художній самодіяльності, профспілковій ро-
боті. До слова, як зазначила голова профкому училища Наталія 
Салабай, усі першокурсники поповнили ряди спілчан. 
Тепло привітали інженерно-педагогічний колектив та учнів на-
вчального закладу з Днем знань виконуюча обов’язки директора 
ВПУ № 25 м. Хмельницького, кандидат педагогічних наук Олена 
Загіка, заступники директора Володимир Варцаба та Наталія Ко-
чаток, голова обласного осередку Всеукраїнської асоціації праців-
ників профтехосвіти, кандидат педагогічних наук, заслужений 
працівник освіти України Олег Гаврилюк, який майже 30 років очо-
лював ВПУ № 25, батьки, гості.
За вагомі здобутки в навчанні, обласних конкурсах художньої са-
модіяльності, спортивних змаганнях у минулому навчальному 
році кращим учням училища вручено почесні грамоти та дипломи.

Валерій МАРЦЕНЮК

«ВОГНИК»  
ЗАВЕРШИВ СЕЗОН

У НОВИЙ НАВЧАЛЬНИЙ – 
З ГАРНИМ НАСТРОЄМ

ЗАКАРПАТТЯЗАХИСТ ЛЮДИНИ ПРАЦІ 
МАЄ БУТИ В ПРІОРИТЕТІ

Профспілкову сторону 
на засіданні пред-
ставляв голова Феде-
рації профспілок об-

ласті Микола Шершун, депу-
татський корпус області – пер-
ший заступник голови облра-
ди Микола Драганчук, обл-
держадміністрацію – заступ-
ник голови ОДА Ігор Тимо-
шенко. Головував на засідан-
ні, згідно регламенту, голова 
організації Об’єднання робо-
тодавців області Володимир 
Боярчук.

Засідання ради було 
скликане, аби презентувати 
й обговорити підписану 23 
серпня довгоочікувану Гене-
ральну угоду, та зважаючи 
на те, що літо минуло і опа-

лювальний сезон уже не за 
горами, ще раз спробувати 
розібратися, наскільки об-
ґрунтованими є встановлені 
ціни на газ, тарифи на гаря-
чу воду й опалення.

Очільник ФПО та співго-
лова тристоронньої соціаль-
но-економічної ради в області 
Микола Шершун у своєму ви-
ступі зазначив, що підписан-
ня Генеральної угоди є вели-
ким кроком вперед на шляху 
побудови соціальної держави. 
Він також наголосив, що уго-
да покликана розпочати нову 
історію взаємодії щодо розви-
тку національної економіки 
та створення належних умов 
праці для громадян. І те, що її 
підписання відбулося на най-
вищому рівні – особисто 
Прем’єр-міністром Володими-
ром Гройсманом, вселяє на-

дію на позитивні зміни в соці-
ально-економічній політиці 
держави. Микола Шершун та-
кож висловив переконання, 
що підписання угоди надасть 
додаткові гарантії захисту 8 
млн працюючих людей, як у 
державному, так і приватно-
му секторах економіки. 
«Профспілкова сторона в ході 
переговорів вимагала макси-
мального наближення поло-
жень Угоди до європейських 
норм і соціальних стандартів, 
– наголосив він, – і ця позиція 
базувалася на Угоді про асоці-
ацію з Європейським Союзом, 
яка вимагає від соціальних 
партнерів спрямування сис-
теми колективних договорів і 
угод на справедливий розпо-
діл результатів праці між 
державою, працівниками і 
бізнесом». 

За словами голови ФПО, 
мінімальна заробітна плата 
вже в цьому році має бути 
підвищена не менш ніж на 
10% понад визначену в зако-
ні, а середня зарплата – зрос-
ти на 20%. «Це ще не успіх, 
але вкрай важливе рішення 
для захисту людей в умовах 
безперервного зростання цін 
і тарифів», – наголосив Мико-
ла Шершун. 

Що ж до існуючих нині та-
рифів на ЖКП, цін на газ та 
електрику, члени ради були 
одностайними: або перегляда-
ємо тарифи, або підвищуємо 
зарплати. За словами голови 
ФПО, прожитковий мінімум, 
встановлений нині в Україні, 
«наче дієта для дистрофіка». 
Члени ради погодилися з тим, 
що варто насамперед розвива-
ти економіку, внутрішній ри-
нок, зокрема переробну про-
мисловість. Брати транші на 
проїдання – шлях у нікуди. 

Засідання ради заверши-
лось прийняттям відповідних 
рішень, які є обов’язковими 
для виконання усіма підпи-
сантами. 

Жанна АРСЕНІЧЕВА

8 вересня відбулося засідан-
ня Одеської міської тристо-
ронньої соціально-економіч-
ної ради, в якому взяли участь 
представники органів вико-
навчої влади, роботодавців, 
профспілок регіону.

Учасники засідання розглянули 
низку нагальних питань:

– Про хід виконання в І півріч-
чі 2016 року заходів, визначених 

у розділі «Сприяння розвитку вітчизняно-
го виробництва для забезпечення продук-
тивної зайнятості» Угоди про регулюван-
ня основних принципів і норм реалізації 

соціально-економічної політики і трудо-
вих відносин у м. Одесі на 2012–2013 роки;

– Про хід виконання міської програми 
відшкодування частини кредитів, отри-
маних ОСББ, ЖБК, ОСОН, фізичними осо-
бами – власниками житлових приміщень 
у м. Одесі за I півріччя 2016 року;

– Про стан роботи із залучення інвести-
ційних коштів в економіку міста, погли-
блення ділового співробітництва між 
міськими підприємствами та зарубіжни-
ми інвесторами;

– Проблеми і перспективи погашення 
заборгованості із заробітної плати 
суб’єктами господарювання;

– Про забезпечення соціальних прав і 

гарантій у сфері охорони здоров’я в части-
ні організації амбулаторної медичної до-
помоги населенню м. Одеси.

Члени ради розпочали роботу з підготов-
ки нової угоди з Одеським міськвиконко-
мом, міським об’єднанням роботодавців та 
Федерацією профспілок Одеської області.

З інших питань виступили голова 
ФПО В’ячеслав Буратинський – щодо не-
допущення силового захоплення санато-
рію «Лермонтовський», і голова обкому 
працівників охорони здоров’я Галина 
Кокшарова – про недостатнє фінансу-
вання санаторіїв з державного бюджету.

Вл. інф. ФПО

РІВНЕНЩИНА

ОДЕЩИНА

-

,,

СОЦІАЛЬНЕ ПАРТНЕРСТВО ТРИВАЄ

Таку думку вислови-
ли члени соціально-
економічної тристо-
ронньої ради, засі-
дання якої відбулося 
в приміщенні Феде-
рації профспілок Рів-
ненщини. На ньому 
були присутні члени 
ради, голови облас-
них профоб’єднань 
та первинних проф-
спілкових організа-
цій, представники 
влади, роботодавців 
та ЗМІ.
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Відповідно до ст. 184 Кодексу 
законів про працю України 
(КЗпП) звільнення вагіт-
них і жінок, які мають ді-

тей віком до 3 років (до 6 років 
– ч. 6 ст. 179), одиноких мате-
рів за наявності дитини ві-
ком до 14 років або дитини-
інваліда з ініціативи влас-
ника або уповноваженого 
ним органу не допускаєть-
ся, крім випадків повної лік-
відації підприємства, уста-
нови, організації, коли мож-
ливе звільнення з обов’яз ковим 
працевлаштуванням.

Слід пам’ятати, що звільнення 
зазначених працівників (ст. 184 
КЗпП) допускається лише за умови 
обов’язко вого працевлаштування. 
Звільнити їх за п. 1 ст. 40 КЗпП мож-
на лише після закінчення дії обста-
вин, які надають право на вказану 
пільгу, в будь-який час проведення 
ліквідації юридичної особи. У пері-
од дії цих обставин звільнення 
можливе лише за п. 5 ст. 36 КЗпП у 
зв’язку з переведенням за їхньою 

згодою на інше підприємство в 
установленому порядку.

На практиці трапляються ви-
падки, коли в документах про при-
пинення юридичної особи зазнача-
ється потреба в її ліквідації й одно-
часно проголошується створення 
іншої з аналогічними або подібни-
ми функціями та подальшим пере-

данням їй майна юридичної особи, 
що ліквідується. У такому разі 
осіб, яких не можна звільнити з ро-
боти за ст. 184 КЗпП, обов’язково 

потрібно забезпечити роботою 
на новоствореному підприєм-
стві, якому передані функції 
та майно ліквідованого.

У випадку порушення тру-
дових прав, у тому числі в 
разі незаконного звільнення, 
працівник вправі звернутися 

до суду. У ст. 233 КЗпП визна-
чені строки звернення до район-

ного, районного в місті, міського 
чи міськрайонного суду за вирі-
шенням трудових спорів.

Таким чином, можна звернути-
ся із заявою про вирішення трудо-
вого спору безпосередньо до суду 
в 3-місячний строк з дня, коли 
працівниця дізналася або пови-
нна була дізнатися про порушен-
ня свого права, а в справах про 
звільнення – у місячний строк з 
дня вручення копії наказу про 
звільнення або з дня видачі трудо-
вої книжки.

ВИПЛАТИ ПРИ 
ЗВІЛЬНЕННІ З 
РОБОТИ ЗА СТАНОМ 
ЗДОРОВ’Я

ЗАХИСТ ІНВАЛІДІВ

ЗВІЛЬ-
НЕННЯ ВАГІТНИХ 

І ЖІНОК, ЯКІ МАЮТЬ ДІ-
ТЕЙ ВІКОМ ДО 3 РОКІВ (ДО 6 

РОКІВ), ОДИНОКИХ МАТЕРІВ ЗА НА-
ЯВНОСТІ ДИТИНИ ВІКОМ ДО 14 РОКІВ 
АБО ДИТИНИ-ІНВАЛІДА З ІНІЦІАТИВИ 

ВЛАСНИКА АБО УПОВНОВАЖЕНОГО НИМ 
ОРГАНУ НЕ ДОПУСКАЄТЬСЯ, КРІМ ВИ-
ПАДКІВ ПОВНОЇ ЛІКВІДАЦІЇ ПІДПРИ-

ЄМСТВА, УСТАНОВИ, ОРГАНІЗАЦІЇ, 
КОЛИ МОЖЛИВЕ ЗВІЛЬНЕННЯ 

З ОБОВ’ЯЗКОВИМ ПРАЦЕ-
ВЛАШТУВАННЯМ.

Моя невістка півроку пере-
буває в декретній відпуст-
ці. Компанія, в якій вона 
працювала, збанкрутіла. 
Керівник повідомив, що 
через тиждень останній 
день роботи компанії, тому 
невістці потрібно написати 
заяву на звільнення та за-
брати трудову книжку, бо 
потім вона її не отримає. 
Що робити?

Чи можна відправити працівників у безоплат-
ну відпустку терміном на 14 днів у зв’язку з 
простоєм підприємства? Який механізм її 
оформлення?

У законодавстві України не передбачено механіз-
му оформлення безоплатної відпустки для всьо-
го підприємства терміном на 14 днів у зв’язку з 
простоєм виробництва. У ст. 113 КЗпП визначе-

но, що час простою не з вини працівника оплачується з 
розрахунку не нижче двох третин тарифної ставки 
встановленого працівникові розряду (окладу). Надан-
ня відпусток без збереження заробітної плати з ініціа-
тиви роботодавців порушує права та законні інтереси 
працівників. У ст. 9 КЗпП зазначається, що умови дого-
ворів, які погіршують становище працівників порівня-
но із законодавством про працю, є недійсними.

БЕЗОПЛАТНА 
ВІДПУСТКА 
ЧЕРЕЗ ПРОСТІЙ 
ПІДПРИЄМСТВА

ВИМУШЕНИЙ ВІДПОЧИНОК

У зв’язку з погіршенням стану здоров’я вини-
кла потреба звільнитися з роботи якомога 
швидше. Які я маю права при звільненні як 
інвалід ІІІ групи, що працює за контрактом, і 
які мені передбачені виплати? 

Відповідно до ст. 21 КЗпП контракт є особливою 
формою трудового договору, в якому строк його 
дії, права, обов’язки та відповідальність сторін 
(у тому числі матеріальна), умови матеріально-

го забезпечення, організації праці та розірвання дого-
вору можуть встановлюватись за угодою сторін.
Підставою для припинення строкового трудового дого-
вору зазвичай є закінчення його строку (п. 2 ст. 36 
КЗпП). Строковий трудовий договір може бути припи-
нено і достроково з тих же підстав, що й договір, укла-
дений на невизначений строк.
Статтею 39 КЗпП визначено, що строковий трудовий 
договір (пп. 2, 3 ст. 23) підлягає розірванню достроково 
на вимогу працівника в разі його хвороби або інвалід-
ності, які перешкоджають виконанню роботи за дого-
вором, порушення власником або уповноваженим ним 
органом законодавства про працю, умов колективного 
або трудового договору та у випадках, передбачених  
ч. 1 ст. 38 цього Кодексу. Отже, працівник, з яким укла-
дено строковий трудовий договір, вправі вимагати до-
строкового розірвання цього договору відповідно до 
ст. 39 КЗпП, якщо внаслідок хвороби чи інвалідності 
стан його здоров’я перешкоджає виконанню роботи за 
договором.
Грошові компенсації при звільненні мають виплачува-
тися за умови, якщо вони передбачені контрактом з 
працівником або колективною угодою з профспілка-
ми. Виключно законами України визначаються основи 
соціального захисту, форми і види, а також принципи 
регулювання праці і зайнятості (п. 6 ст. 92 Конституції 
України). Розмір вихідної допомоги (залежно від під-
став залишення посади) встановлено ст. 44 Кодексу за-
конів про працю України.

БАНКРУТСТВО 
ПІДПРИЄМСТВА: ПРАВА 
МОЛОДОЇ МАТЕРІ

СОЦІАЛЬНІ ГАРАНТІЇ

ВІДПОВІДАЛЬНІСТЬ РОБОТОДАВЦЯ  
В НАДЗВИЧАЙНІЙ СИТУАЦІЇ

ТРУДОВІ ВІДНОСИНИ

Якою є відповідальність ро-
ботодавця стосовно праців-
ника, який перебуває в штаті, 
та працівника, який працює 
за договором, під час виник-
нення надзвичайної ситуації?

Дане питання регулюється 
положеннями Кодексу за-
конів про працю України 
(КЗпП), Цивільного кодек-

су України (ЦК), Закону України 
«Про охорону праці».
Якщо особа виконує роботу за дого-
вором підряду, і якщо відповідаль-
ність замовника виникає з договір-
них відносин, то наслідки визнача-
ються відповідно до положень гла-
ви 61 «Підряд» або 62 «Виконання 

науково-дослідних або дослідно-
конструкторських та технологіч-
них робіт» ЦК; якщо ж відповідаль-
ність є позадоговірною (внаслідок 
заподіяння шкоди здоров’ю чи май-
ну особи, заподіяння моральної 
шкоди тощо), то наслідки визнача-
ються главою 82 «Відшкодування 
шкоди» ЦК.
Якщо ж особа виконує роботу за 
трудовим договором, то наслідки 
визначатимуться главою ХІ «Охо-
рона праці» КЗпПУ (зокрема ст. 171 
«Обов’язки роботодавця щодо роз-
слідування та обліку нещасних ви-
падків, професійних захворювань і 
аварій на виробництві»).
У разі надзвичайної ситуації із 
співробітником роботодавцю необ-

хідно проводити розслідування не-
щасного випадку в порядку, перед-
баченому постановою Кабінету Мі-
ністрів України № 1232 від 30.11.2011 
«Деякі питання розслідування та 
обліку нещасних випадів, професій-
них захворювань і аварій на вироб-
ництві». Стосовно ж виконавця ро-
біт за договором підряду, замовник 
робіт не зобов’язаний проводити 
будь-яке розслідування, натомість 
воно може бути проведено райдерж-
адміністрацією чи виконкомом міс-
цевої ради на підставі постанови 
Кабінету Міністрів України № 270 
від 27.03.2001 «Про затвердження 
Порядку розслідування та обліку 
нещасних випадків невиробничого 
характеру».
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(Закінчення.  
Початок у № 34-35 від 1 вересня 2016 р.)

ВНУТРІШНІ ЧИННИКИ
До внутрішніх чинників моти-

вації належать результати захис-
ної діяльності профспілки і 
стиль роботи виборних профспіл-
кових органів, голів профспілко-
вих організацій, стан профспіл-
кової демократії, організатор-
ської та інформаційної роботи.

Щоб склалися сприятливі умо-
ви для мотивації профспілкового 
членства, слід створити ефектив-
ну систему всієї організаторської 
діяльності профспілкових орга-
нів: локальну нормативну базу, 
систему підготовки і підвищен-
ня кваліфікації профспілкового 
активу, сприятливий психологіч-
ний клімат у профспілковій орга-
нізації. Важливо у кожному 
профспілковому комітеті мати 
команду однодумців, готових 
проводити агітаційну роботу се-
ред працівників, які не є члена-
ми профспілки.

Не можна забувати і про такий 
мотивуючий чинник, як заохо-
чення профспілкових активістів 
за добросовісну працю, яке може 
бути як моральне (листи-подяки, 
почесні грамоти, знаки проф-
спілкових органів тощо), так і 
матеріальне (премії, цінні пода-
рунки тощо).

Голови повинні регулярно ін-
формувати працівників підпри-

ємства (організації) про еконо-
мічну ефективність для кожного 
з них від Генеральної та галузе-
вої угод, колективного договору, 
акцентуючи увагу на додаткових 
гарантіях, які містить колектив-
ний договір, порівняно з чинним 
трудовим законодавством.

У будь-якому випадку і в будь-
яких умовах успіху у вирішенні 
проблем мотивації буде досягну-
то тільки тоді, коли дотримува-
тиметься принцип «Кожен проф-
спілковий орган, кожен проф-
спілковий лідер – для членів 
профспілки», а не навпаки.

СИСТЕМА
Система мотивації профспіл-

кового членства має кілька бло-
ків, що складаються з пріоритет-
них напрямів діяльності проф-
спілкової організації:

1. Правова мотивація. Це робо-
та з укладення Генеральної уго-
ди, галузевої угоди, колективних 
договорів, що забезпечують вищі 
соціальні гарантії порівняно з 
чинним законодавством, юридич-
ні консультації з різних галузей 
законодавства, навчання трудово-
му законодавству, методам веден-
ня переговорів, що спираються на 
норми чинного законодавства.

2. Соціально-психологічна мо-
тивація містить кілька складових:

А. Кар’єра. До цієї категорії від-
носять участь співробітників орга-
нізації у конкурсі на заміщення 

того чи іншого вакантного місця 
на загальних підставах, конкрет-
не просування по службі, наяв-
ність символів службового стату-
су (найменування посади, мобіль-
ний зв’язок, окремий кабінет і 
його місцерозташування в офісі, 
обладнане робоче місце тощо), 
відчуття причетності і власної 
значущості (вдячність за допомо-
гу, інші заходи заохочення).

Б. Навчання. Охоплює органі-
зацію і проведення регулярних 
тренінгів, семінарів з метою під-
вищення кваліфікації, курсів під-
вищення кваліфікації, навчання 
і перенавчання, пов’язаних із 
кар’єрним зростанням.

В. Заходи заохочення. Їх засто-
совують за виконання планів 
роботи, за особистий внесок 
у розвиток організації, за 
тривалий стаж, а та-
кож інші заходи, що 
створюють відчуття 
причетності праців-
ників до управлін-
ня організацією, 
стимулюючи під-
вищення якості 
праці.

Г. Відпочинок, 
оздоровлення, ме-
дичне страхування. 
Забезпечення праців-
ників путівками під час 
відпустки; домовленості із 
турфірмами на пільгове корпо-
ративне обслуговування. Органі-
зація спільного колективного від-
починку, за який працівники 
здійснюють часткову оплату (по-
їздки у санаторії, будинки відпо-
чинку, виїзди на природу, відвід-
ування спортивно-розважальних 
комплексів згідно з укладеними 
договорами на абонементне від-
відування), надання додаткових 
відпусток, пільгових путівок 
тощо за позитивні результати у 
роботі.

Д. Організація змагань для 
підвищення продуктивності та 
якості праці, задоволення при-
родних людських потреб бути 
першим, організація виробничих 
змагань, конкурсів між працівни-
ками і структурними підрозділа-
ми, як-от «Кращий з професії», з 
дотримання охорони праці, тру-
дової дисципліни тощо.

3. Матеріальна мотивація здій-
снюється переважно через колек-
тивні договори за допомогою роз-
роблення і впровадження опти-
мальних для конкретної організа-
ції систем оплати праці, форм за-
охочення, компенсаційних виплат 
тощо із застосуванням методики 
оцінки діяльності персоналу.

ОЗНАКИ НЕОБХІДНОСТІ 
ПРОФСПІЛКОВОЇ ОРГАНІЗА-

ЦІЇ ДЛЯ РОБОТОДАВЦЯ
У повсякденній діяльності ба-

гато профспілкових комітетів 
стикаються з нерозумінням із 
боку роботодавця щодо важли-
вості створення на підприємстві 
(організації) первинної профспіл-
кової організації. Для вирішення 
цієї проблеми необхідно постійно 
доводити роботодавцеві перева-
ги, які виникають на підприєм-
стві (організації), де діють пер-
винні профспілки. Серед осно-
вних переваг слід зазначити такі:

– створення мікроклімату орга-
нізованості в колективі;

– підтримка колективом дій ро-
ботодавця, спрямованих на розви-
ток підприємства (організації);

– зміцнення авторитету, іміджу 
керівника;

– досягнення економічної  
стабільності;

– організація трудового супер-
ництва;

– вирішення соціальних питань 
через механізм укладення колек-
тивного договору;

– доведення до працівників по-
літики керівника;

– правовий захист керівника від 
власників або вищих структур;

– соціальне партнерство на 
основі закону;

– удосконалення знань трудово-
го законодавства;

– захист інтересів підприємства 
(організації) від власника;

– представництво інтересів ро-
ботодавця в судових органах;

– знання специфіки роботи з 
профспілкою «ізсередини»;

– здійснення через профспілку 
управлінських функцій;

– можливість об’єднання зу-
силь колективу для отримання 
прибутку;

– зняття з керівника відпові-
дальності за прийняття частини 
рішень;

– вирішення незручних питань 
життя колективу;

– формування здорової опозиції.
Небажання роботодавця ство-

рити на підприємстві первинну 
профспілкову організацію:

– підриває авторитет керівника;
– створює несприятливу обста-

новку в колективі;
– створює можливість виник-

нення нездорової опозиції.
Таким чином, діяльність 

профспілкового комітету щодо 
мотивації профспілкового член-
ства ґрунтується:

–  н а  і н ф о р м а ц і й н і й  т а 
роз’яснювальній роботі про прак-
тичну діяльність профспілкової 
організації із захисту інтересів 
членів профспілки;

– показі практики виконав-
ської роботи комітетів проф-
спілки (рішення – результат);

– створенні системи право-
вого всеобучу в профспілко-
вих організаціях і формуван-
ні резерву кадрів;

– показі правозастосовної 
практики на конкретних при-

кладах із захисту прав членів 
профспілки;

– створенні умов для гласності 
в роботі профкому, розвитку ши-
роких громадських засад у ді-
яльності профспілкової органі-
зації, залученні до участі у ді-
яльності профспілки якомога 
більше її членів, підвищенні за-
гальної культури профспілкової 
роботи;

– створенні штату громадських 
агітаторів за профспілку з умо-
вою їх матеріальної винагороди.

Таким чином, використання 
запропонованих методів мотива-
ції профспілкового членства, змі-
на балансу прав і відповідальнос-
ті профспілок дадуть змогу збіль-
шити чисельність членів проф-
спілкових організацій України. 
Водночас це дозволить вплинути 
на позицію та поведінку іншої 
сторони соціально-трудових від-
носин – роботодавців, які будуть 
змушені виконувати взяті перед 
найманими працівниками 
зобов’язання у соціально-трудо-
вій сфері та впроваджувати вну-
трішні соціально відповідальні 
практики. Отже, вступ до проф-
спілок реально захистить праців-
ників від багатьох життєвих не-
гараздів.

Роман ПІДРУЧНИЙ,
учасник другої групи

дансько-українського проекту

 
ОРГАНІЗАЦІЇ 

ПРОФСПІЛОК НА ГАЛУЗЕ-
ВОМУ ТА РЕГІОНАЛЬНОМУ РІВ-

НЯХ НАДАЮТЬ СПІЛЧАНАМ КВАЛІ-
ФІКОВАНУ, БЕЗКОШТОВНУ ЮРИДИЧНУ 

ДОПОМОГУ, ЗДІЙСНЮЮТЬ ПРЕДСТАВНИ-
ЦТВО І ЗАХИСТ ПРАВ ТА ІНТЕРЕСІВ ЧЛЕНІВ 

ПРОФСПІЛОК В ОРГАНАХ ДЕРЖАВНОЇ ВЛАДИ 
ТА МІСЦЕВОГО САМОВРЯДУВАННЯ, У ВІДНО-
СИНАХ ІЗ РОБОТОДАВЦЕМ, ПРЕДСТАВЛЯЮТЬ 

ІНТЕРЕСИ НАЙМАНИХ ПРАЦІВНИКІВ ПРИ 
РЕАЛІЗАЦІЇ НИМИ КОНСТИТУЦІЙНОГО 
ПРАВА НА ЗВЕРНЕННЯ ЩОДО ЗАХИСТУ 

СВОЇХ ТРУДОВИХ ТА СОЦІАЛЬНИХ 
ПРАВ ДО СУДОВИХ ОРГАНІВ, А 

ТАКОЖ ДО МІЖНАРОД-
НИХ СУДІВ.

Здійснюючи заходи із мотивації профспілкового 
членства, профоргани мають подбати про зростання 
чисельності профспілкових організацій, їх сили та 
фінансової стійкості. При цьому необхідно врахову-
вати зовнішні й внутрішні умови мотивації.

ВЛАСНИЙ ПОГЛЯД

НА СЬОГОДНІ ПРОФСПІЛКА – ЄДИНА НАДІЙНА ОПОРА 
ДЛЯ НАЙМАНОГО ПРАЦІВНИКА. ЛИШЕ ПРОФСПІЛКА 

МОЖЕ РЕАЛЬНО ЗАХИСТИТИ ВІД:

– загрози 
скорочення;

– незаконного 
звільнення;

– невиплати 
заробітної 
плати;

– порушення 
норм праці.

МОТИВАЦІЯ ПРОФЧЛЕНСТВА 
– МІРИЛО МАКСИМАЛЬНОЇ ВІДДАЧІ  

ТА КОРИСТІ ПРОФСПІЛКИ
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³ñòîð³¿

Êíÿæà
âîò÷èíà,
à òàêîæ
äîëÿ

Âåëèêà
ïóñ-
òåëÿ
â Àç³¿

… Ñâè-
ðèäîâè÷

Ñ³ðêî

Êëóì, 
ÿê òîï-
ìîäåëü
â³äîìà

²ç êëàï-
ò³â ç³á-
ðàíà

êàðòèíêà

Âîíà –
äðóãà
(ï³ñëÿ
àëüôè)

ßêèéñü
îãð³õ

àáî íå-
ùèð³ñòü

Âòå÷à
â³ä óäà-
ðó íà
ðèíãó

Ïåâíî,
íàéâ³äî-
ì³øèé

ç ìóçå¿â

Ôë³ãåëü
âåëèêî-
ãî áó-
äèíêó

Òîé, ó
êîãî ùå

ìîëîêî íå
 îáñîõëî

Æðåöü,
ùî çà-

ñòåð³ãàâ
òðîÿíö³â

Âåëüîí,
ôàòà,

...

×è òî çà-
÷³ñêà, ÷è
áîéîâèé
 ïîðÿäîê

Ï³ä-
ï³ðêà
äëÿ

êóçîâà

Ó ñïðà-
âàõ
çá³é

Çîëîòî
íà ëà-
òèíñü-
êèé ëàä

Ñóääÿ 
ç ôóò-

áîëüíèõ
ïîë³â

Ìîðñüêèé
â³äïîâ³ä-

íèê 
÷èíó

Ñó÷àñ-
íèé
êàï³-
òàë³ñò

Âèêîï-
íèé

ïëàçóí-
ã³ãàíò

Çíàê
öàð-
ñüêî¿
âëàäè

Ñï³ä-
íèöÿ

ì³êðî-
äîâæèíè

Ùî
«ïðè-
õîâóº»

Êàáì³í?

Áîæèé
çíàê,

ÿâëåíèé
ëþäÿì

Âèøèâ-
êà: õðåñò,

ãëàäü,
...

Õàáàð,
ïëàòà ïî-
äàâíüî-
ðóñüêè

Íåâå-
ëèêèé

áóäèíîê

² ÷àê-
ëóí,
³ çíà-
õàð

Àêñîí
àáî
äåí-
äðèò

Ñòîðîííº
âêëþ÷åí-
íÿ ó ðå-
÷îâèí³

Òåçêî
ðîêåðà
Ðîóçà

Òà Åìå,
ùî ç ê³-
íîåê-
ðàíà

Òâîðåöü
êîøòîâ-

íèõ
ïðèêðàñ

Çîâ-
ñ³ì íå
 ëè÷êî
(æàðò.)

Òàê
ÿïîíåöü
íàçèâàº
ìóëüòèê

Òå, ÷èì
ïðàâè-

öÿ, øóé-
öÿ º

Çíàíèé
Ìóõà-
ìåä íà
 ðèíãó

Çñóâ
øàðó
çåìë³

Ïàëè÷-
êà, õìè-

çèíà

Áàíäåð-
øòàäò
(æàðò.)

Äóæå
äð³-

ìîòíà
îñîáà

Íÿâêó-
÷èé ïóõ-
íàñòèé
íàõàáà

Òêà÷èõà,
ïåðåòâî-
ðåíà íà
ïàâóêà
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СКАНВОРД

Цьогоріч у святі взяли участь і 
гості з Німеччини: представник 
м. Штольберг, яке незабаром 
має стати побратимом Золото-

ноші, Марк Галер, активісти організа-
ції «Німецькі друзі Ерцгебірге в Украї-
ні» Сильвіо Уліх і Леся Щербій, пред-
ставники пожежної частини району 
Ерцгебірге Хайко Пітч і Ріхарт Фурт. 
Утім, від самого початку дійства нім-
ців посвятили в... українські козаки. 
Гості із Саксонії вдягнулися у виши-
ванки й мужньо скуштували з шаблі го-
рілки. А далі разом із сотнями місцевих 

жителів долучилися до параду вишива-
нок, що пройшов центром Золотоноші.

Щороку місто просто потопає в чор-
нобривцях. Рекордний за розмірами ві-
нок з осінніх квітів і колосків було по-
кладено до підніжжя пам’ятника Тара-
су Шевченку.

«Усе це результат праці золотоніс-
ців, розумних, креативних, – сказав 
журналістам ініціатор проведення фес-
тивалю, міський голова Золотоноші Ві-
талій Войцехівський, – мабуть, сама 
природа нас підтримує – щороку в день 
проведення фестивалю чорнобривців 
стоїть чудова погода. Ми вже жартує-
мо, що коли треба, щоб випогодилося, 
потрібно проводити цей захід! Ви самі 
бачите, як свято згуртувало людей, 
скільки щасливих облич! Саме заради 
цього в нас і виникла чотири роки тому 
ідея дарувати людям радість».

У міському парку ім. Т. Шевченка 
ніде було яблуку впасти: тут і виставки 
народних майстрів, і майстер-класи, і 
шахові змагання. Чарівні юні панянки 
роздавали гостям свята букетики з  
чорнобривців.

На парковій естраді відбулися кон-
церт і церемонія нагородження учасни-
ків конкурсів на найкращий вірш та 
найкраще коротке оповідання про Зо-
лотоношу, вокального конкурсу, кон-
курсів на найкращі квіткову компози-
цію, малюнок на папері, вишиванку, 
пироги з фруктовою начинкою, костюм 
«чорнобривчика» тощо. В останніх двох 
змаганнях, а також у конкурсі малюнка 
на асфальті, відзначили всіх учасників.

До пізнього вечора біля сцени було 
людно – захоплено спостерігали за пісен-
ним дійством і старі, і малі. Завершилося 
свято гала-концертом київських зірок – 
членів журі фестивалю «Героям слава!»

Максим СТЕПАНОВ
Фото автора

ПЕРЕМОГА?!
Хоч більшість з нас чудово знає,
Хто зиск від революцій має,

Проте не всі минуле добре пам’ятають,
І знов на граблі вкотре наступають...

Не того, звісно, люд простий чекав,
Коли ішов на київський Майдан.

Вони на краще віру та надію мали,
Коли пліч-о-пліч з побратимами стояли.

За людську гідність в бій ішли герої,
А хто ж отримав перемогу у двобої?

Одні пішли у вічність за свободу,
Й за кращу долю українського народу.

Кордони й нині патріоти захищають,
Їх матері із болем у серцях чекають.

Із розумінням до біди й нових проблем
Поставились і робітник, і інженер.

Як радила їм влада, у тяжкі часи,
Вони сумлінно затягнули пояси.

Майдан повірив – заживемо по-новому
(Нові ж керманичі, на Віче, дали слово).

Не «комуняки» обіцяли і не ренегати,
А задекларовані на світ весь «демократи».

І по-новому й справді ми зажили,
Разом з чубами вже тріщать і жили.

Ми враз в рази бідніші стали,
Й не зчулися, коли нас обікрали.

Знецінено утричі рідну гривню,
Як кажуть, дістається і в хвоста, і в гриву.

Із стелі Уряд взяв і ввів нові тарифи,
І так у всьому – мілина та рифи.

Як і раніше, рекет процвітає,
Проте «своїх» ніхто не зачіпає.

Нові з’явились корупційні схеми,
Й старі працюють без проблеми.

Розкуплені давно усі телеканали,
І їх брехня дістала вже та доконала.

У влади з профспілками діалог,
Брешуть вони, і свідок тому Бог.

Все робить влада, щоб в Європі бути,
Та ці байки вже й там не хочуть чути.

Зріє народ, бурлить та протестує,
Та схоже, влада те не бачить і не чує.

Нова поліція суворо закликає до порядку...
А в олігархів все зростають статки.

І хоч мільйони кажуть владі «Ні!»,
Вона слугує ляльководам та сім’ї.

Люд стогне й не бажає отак жити,
Встає з колін, щоб врешті все змінити!

ОЛЕКСІЙ ПОКРОВСЬКИЙ

СВЯТО

ТВОРЧІСТЬ НАШИХ ЧИТАЧІВ

ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ 

ФЕСТИВАЛЬ  ЧОРНОБРИВЦІВ

-

У м. Золотоноша на Черка-
щині вчетверте пройшов 
Всеукраїнський фестиваль 
чорнобривців. Місто обра-
ло ці квіти своїм оберегом. 
На святкування з’їхалися 
гості з усієї країни, в тому 
числі журналісти.
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На площі перед головною спортивною 
ареною країни НСК «Олімпійський» 
вшанували найкращих спортсменів 
України

РІВНЯННЯ  
НА КРАЩИХ
10 вересня в Україні відзначили 
День фізичної культури і спорту. 
У столиці до свята активного спо-
собу життя приурочили ще й Все-
український Олімпійський урок, 
який відбувся на головній спор-
тивній арені країни за участі трі-
умфаторів останніх Ігор у Ріо, ін-
ших знаних атлетів, тренерів та 
спортивних високопосадовців.

Володимир ПОЛЄТАЄВ,

спеціально для «ПВ»

Спортивне свято, яке прово-
диться уже дванадцятий 
рік поспіль, зібрало на пло-
щі перед НСК «Олімпій-

ський» величезну кількість шану-
вальників спорту. В урочистому 
відкритті взяли участь президент 
НОК України Сергій Бубка, віце-
прем’єр міністр В’ячеслав Кирилен-
ко, міністр молоді та спорту Ігор 
Жданов, перший заступник голови 
Комітету Верховної Ради з питань 
сім’ї, молодіжної політики, спорту 
та туризму Микола Величкович. 

«Всеукраїнський Олімпійський 
урок традиційно відкриє для кож-
ного унікальний світ спорту, озна-
йомивши з історією олімпійського 
руху і даючи можливість ближче 
познайомитися з нашими видатни-
ми олімпійцями», – цитує слова 
Сергія Бубки під час урочистої це-
ремонії відкриття заходу сайт НОК.

Спортивні функціонери привіта-
ли учасників Ігор у Бразилії, які за-
вітали на Олімпійський урок, зо-
крема, тріумфаторів змагань 
у Ріо Олега Верняєва та 
Юрія Чебана, інших ме-
далістів Олімпіади. 
Зазначили, що саме 
вони є взірцем для 
молодого поколін-
ня, прикладом для 
виховання сильної та 
здорової нації.

Ігор Жданов у своєму 
вітальному слові наголо-

сив на спортивних досягненнях 
олімпійців та паралімпійців у Ріо 
та розповів про майбутнє україн-
ського спорту.

«Я впевнений, що в усіх наших 
спортсменів велике майбутнє. Бо в 
них є талант, і є воля... Серед при-
сутніх тут дітей є майбутні олім-
пійські чемпіони. Вони прийдуть у 
дитячі спортивні школи, клуби, бу-
дуть наполегливо працювати та 
тренуватися», – зазначив Ігор Жда-
нов, інформує офіційний сайт Мін-
молодьспорту.

Учасники та гості свята долучи-
лися до олімпійської розминки – за-
рядку для всіх прибічників здоро-
вого способу життя провела учас-
ниця ХХХІ Олімпіади Анастасія 
Возняк. Згодом усі охочі змогли 
спробувати свої сили у різних ви-
дах спорту: кияни та гості столиці 

спробували себе у піднятті 
штанги та гирі, на кили-

мах самбістів та бо-
ротьби вільної й гре-
ко-римської, переві-
ряли координацію у 
стрибках на батуті, 
фехтували… Крім 

того, кожен міг по-
спілкуватися і зроби-

ти фото на пам’ять із 
спортивними кумирами.

СПОРТ – ЦЕ СИЛА

НА ЧЕРКАЩИНІ 
ВИЗНАЧИЛИ 
НАЙСПОРТИВНІШЕ 
СЕЛО

На початку вересні у селі Городоцьке, що на 
Уманщині, відбулися фінальні змагання серед 
сільських спортивних команд «Найспортивні-
ше село Черкащини 2016 року». Переможцями 
конкурсу стали спортсмени села Кочубіївка, 
які виявилися найвправнішими у змаганні 
представників майже 20 районів області. 

За інформацією  

Федерації профспілок Черкаської області
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